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Bak község Önkormányzati Képvisel -testülete 
8945 Bak, Rákóczi u. 2/a. 
 

 

JEGYZ KÖNYV 
 
 

Készült: Bak község Önkormányzat Képvisel -testületének 2015. november 26. napján a 
Baki Faluház épületében (8945 Bak, Rákóczi u. 4.) 1803 órai kezdéssel megtartott 
közmeghallgatásáról. 

 
Jelen vannak:         

- Molnár Károly polgármester 
- Balogh Elemér alpolgármester  
- Bohárné Kocsis Szilvia települési képvisel   
- Pál Tihamér István települési képvisel   
- Simon Dezs né települési képvisel      
- Toplak Tiborné települési képvisel   
- Török Lászlóné települési képvisel . 

                                                                  
Tanácskozási joggal:  Császár László jegyz . 
 
   Bak község lakossága részér l megjelent: 66 f . 
 
Molnár Károly, polgármester köszönti az ülésen megjelenteket. A polgármester 
megállapítja, hogy a képvisel -testület határozatképes, mivel a megválasztott 7 f  települési 
képvisel l 7 f  jelen van. Jegyz könyvvezetésre Császár László jegyz t kéri fel, melyet a 
képvisel -testület 7 igen szavazattal elfogadott. A jegyz könyv hitelesítésére felkéri Balogh 
Elemér alpolgármestert és Pál Tihamér István települési képvisel t, melyet a képvisel -
testület 7 igen szavazattal elfogadott.  A továbbiakban javaslatot tesz, hogy a meghívóban 
kiküldött napirendek szerint történjen az ügyek tárgyalása. 
 
A javaslattal a testület egyetértve – 7 igen szavazattal – az alábbi napirendet fogadja el:  
 
1. Beszámoló az Önkormányzat 2015. évben elért eredményeir l, a 2016. évi 

célkit zésekr l. 

2. Közérdek  lakossági észrevételek, ötletek, javaslatok. 
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Napirendek tárgyalása: 
 

 
1. Beszámoló az Önkormányzat 2015. évben elért eredményeir l, a 2016. évi 
célkit zésekr l. 
 
Molnár Károly polgármester: Felkéri Bohárné Kocsis Szilvia képvisel t, hogy ismertesse 
a napirendhez kapcsolódóan készített bemutatót. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képvisel : Az elmúlt id szakban elért eredményekr l 
jelen jegyz könyv 1. számú melléklete szerint számol be. 
 
 
Molnár Károly polgármester: El ször is köszönetet mond a hivatali dolgozóknak a 
képvisel -testület munkája támogatásárért, a települési képvisel knek, a civil 
szervezeteknek a bölcs gondolatokért, a vállalkozóknak azért, hogy adózásuk által 
gyarapodhat a település. A beszámolóból kimaradt, de idén is kiosztásra kerültek a 
babakötvények, 9 baba részesült a juttatásban. A játszótérhez: el dje 25 éve jelentette ki, 
hogy lesz Bakon játszótér. Várni kellett rá, de elkészült. A Pet fi és Rákóczi utcai járdák 
felújítására pályáztunk, még nincs értesítés a döntésr l.  
 
Baloghné Bacsa Ibolya faluház vezet : A Kistermel k Baráti Egyesülete révén két 
eredményes pályázat került megvalósításra idén. Az egyik pályázat 1 m Ft körüli összeggel 
tehetséggondozási céllal, a néptáncosok nyári táborozására, a másik helyi értéktár 
létrehozására irányult. Ez utóbbinak keretében az iskolával közösen, helyi érték rz  
csoportot hoztunk létre, nyári tábor során megismertük a falu történetét, a régi értékeket. Az 
eredményekb l egy kiállítás is készült, illetve animációs szakkör is indult. Egy animációs 
filmmel feldolgoztuk Tóth Pista bácsi emlékeit. Elkészült a Falutéka cím  kiadvány, amely 
az elvégzett munkát, a helyi értékeket mutatja be. 
 
 
2. Közérdek  lakossági észrevételek, ötletek, javaslatok. 

Balogh Elemér alpolgármester: Az idén 2 m Ft-ot tudott az Önkormányzat és a Hegyi Út 
Alapítvány a hegyi útra fordítani, ami 230 méter aszfaltozására volt elegend . Az 
Alapítvány kb. 1 m Ft-ot gy jtött össze. Az út rossz állapotú, kellene a felújítás. Az 
önkormányzat saját forrásból nem tudja a szükséges anyagi eszközöket el teremteni. 
Felmerült, hogy legyen erre a célra helyi adó bevezetve. Véleményt kér, hogy 
foglalkozzunk-e ezzel a dologgal. Ha 300 hegyi ingatlannal számolunk és 5-6 e Ft évi 
adóval, akkor kb. 2 m Ft-ot tudnánk évente az útra fordítani. Szívügye a hegy, a hegyi út, 
legalább 1000 f t érint a településen a hegy. Ha tíz év múlva is fel akarunk menni a hegyre, 
akkor áldozni kell az útra. Másik szívügye a közvilágítás. Azt tudni kell, hogy az E.on csak 
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akkor jön ki, ha legalább két lámpa nem világít. Ha valaki m ködésképtelen közvilágítási 
lámpát lát, nyugodtan jelentse be a hivatalban. 
 
Molnár Károly polgármester: Személy  szerint  nem  ért  egyet  a  hegyi  
ingatlantulajdonosokra kivetend  adóval, mert a tulajdonosok többsége id s, nekik minden 
forintot meg kell gondolni. 
 
Magyar Zoltán: Van olyan vállalkozó, akinek az egy évi helyi ipar zési adójából le lehetne 
aszfaltoztatni az utat. A játszótér meg lett építve 3 m Ft-ból, szerinte ennek az anyagköltsége 
legfeljebb 270 e Ft volt. Ezért a pénzért négyszer nagyobb játszóteret csinált volna , 
egyedül. A házipálinka adója állítólag 700 Ft lesz literenként jöv re. A faültetés nagy pénz, 
sok id  és munka. Ez nem a kistermel k támogatása, hanem sarcolása.  
 
Molnár Károly polgármester: A pálinkát illet en nem jó a címzett, fentebb kellene ezt 
elmondani.  
 
Zsohár Melinda: k a Válicka utca 36-ban lakik. Kérni szeretné, hogy próbáljon a testület 
segíteni, hogy gyalog be tudjanak járni a faluba, mert nincs járda és közvilágítás. Csak a 75-
ös út szélén tudnak bejönni a faluba, ami a nagy kamionforgalom miatt veszélyes. 
 
Molnár Károly polgármester: Ez nem kis dolog, meg fogjuk próbálni megoldani a kérést. 
 
Máté László: Tartalmas volt a beszámoló. Akik a hegyi útra adakoztak, azoknak a nevét ki 
kellene tenni közszemlére. A faluban a közlekedést felül kellene vizsgálni. Az 
útkeresztez désben ne álljanak meg. Sok autó parkol össze-vissza, úgy kell közöttük 
cikázni. Ez havas id ben még problémásabb lesz. A CBA el tt a parkolás tragikus. Az utak 
tekintetében meg kellene fontolni a súlykorlátozás bevezetését. A hegyi úthoz önkéntes 
alapon tartja jónak a hozzájárulást, de ha minden kötél szakad, legyen helyi adó. 
 
Pál Tihamér István települési képvisel : Köszöni Magyar Zoltán felajánlását a 
játszótérhez, de ez lehetett volna 20 évvel ezel tt is. Akkor még nem voltak olyan 
szabványok, mint most. Nem azt kellene pocskondiázni, ami végre elkészült. A parkolást 
illet en azért csekély javulás megfigyelhet . Azt tudni kell, hogy többször foglalkoztunk a 
dologgal, a parkoló járm vekkel szemben a rend rség nem intézkedhet, amíg azok a 
forgalmat nem akadályozzák. A fejekben kellene rendet tenni. 
 
Farkas Tamás Attila: Gond, hogy az önkormányzat akárhány parkolót is építhetne, ha az 
emberek – ha tehetnék – a boltba is bemennének autóval, a fejekkel van a gond.  
Az önkormányzati rendszer jelenleg siralomház, kevés a helyi lehet ség, pályázni csak arra 
lehet, ami a kormánynak fontos.  
A hidegaszfalttal való kátyúzás csak kényszermegoldás, nem jelent hosszú távú megoldást. 
Sok helyre kellene járda a faluban. Készült is járda, de az emberek az utcán járnak. 
A közvilágítást illet en kellene egy felel st kijelölni, aki kéthetente körbejárná a falut. 
A játszóteret illet en gratulál a közrem köd knek. 
Elhangzott az er gép beszerzés, mint jöv beni cél. El tte már venni kellene végre egy 
utánfutót, nem megoldás, hogy az önkormányzati dolgozó a saját eszközét használja 
rendszeresen a falu érdekében. 
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Kérdezi, hogyan valósul meg az önkormányzat m ködésének nyilvánossága? A testületi 
ülések meghívói kikerülnek a hirdet táblákra? A település honlapján júliusi az utolsó 
megjelentetett jegyz könyv. 
 
Császár László jegyz : A testületi ülések meghívói kint vannak a hirdet táblákon, a honlap 
frissítésér l haladéktalanul gondoskodnak. 
 
Kámán Péter: A m ves pályát er ltetni kellene, az ingyen kapott pénzb l értéket kell 
megvalósítani. A hegyi útra adót kell kivetni. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képvisel : A pályához több, mint 6 m Ft öner  kellene. 
A 6 m Ft nagy összeg a pályára. Ez az éves fenntartási költséggel együtt 
kigazdálkodhatatlannak t nik. Ha jöv re a buszvárókat preferáljuk, akkor 
bevállalhatatlannak t nik a pálya önereje. 
 
Mivel a napirendhez kapcsolódóan további javaslat és észrevétel nem hangzik el, a 
polgármester a közmeghallgatást 1925 órakor bezárta. 

 

k.m.f.    

 
 
 
 
             Molnár Károly                                       Császár László 
               polgármester                                                 jegyz  
 
 
A jegyz könyvet hitelesítette: 
 
 
 
 Balogh Elemér   Pál Tihamér István   
              alpolgármester       települési képvisel   
 
 


